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Ко „набацује“ пројекте 
архитектама?
Претходних дана су одржани „Дани архитектуре“. 
Била је то прилика да стручњаци, али и најшира 
јавност, прозборе реч, две о урбанизму. 
Покушано је да се помире захтеви инвеститора, 
корисника и инжењера. 
Шта је узрок проблема, тј. конфликта? У нашим 
условима су улагачи неретко сумњиви ликови који 
не поседују властити новац. По правилу га позајмљују 
у банкама под неразјашњеним околностима. 
Има и оних који су „краљеви стечајних лицитација“ 
(њихове су потом муштерије бивши градоначелник и 
остала „елита“). 

Ко су купци непокретности? Малобројни заиста 
намеравају да живе у њима. Та скупина свој подухват 
финансира из готовине или пак стамбеног кредита. 
С друге стране, значајан је број суграђана који 
сматрају да су куће и станови одлична прилика за 
зараду (очекују да ће им цена расти у будућности). 
Где су заправо архитекте данас? Позиција им није 
нимало једноставна. Покушај жонглирања у оквиру 
„Друштва архитеката Зрењанина“ је за сваку похвалу. 
Надамо се да ће ускоро поставити питање зашто, по 
правилу, један биро израђује већину урбанистичких 
пројеката за стране инвеститоре. 
Да ли је то последица креативне супериорности или 
пак рођачких линија са чиновницима?

„
Где су заправо архитекте данас? 
Позиција им није нимало 
једноставна

АКТУЕЛНО

иза угла

ПУНО ДО ЧЕПА
У Банатском Двору складишти се 284 
милиона тона гаса, а још 380 милиона 
тона Србија чува у складиштима у 
Мађарској, изјавио је у обраћању нацији 
председник Србије Александар Вучић.
– Наше складише у Банатском Двору 
је пуно до чепа и не трошимо сада 
никакве залихе гаса. Са тих 660 
милиона тона ми у сваком тренутку 
имамо несумњиво два месеца гаса да 
нам ниједан кубни метар не дође из 
балканског или турског тока. И када 
буде некаквог повећања цена гаса, 
то неће прелазити оквире разума – 
навео је Вучић.

 »И стручна и шира јавност била је веома заинтересована за теме предочене током недавних „Дана архитектуре”: 
Бојан Којичић, историчар уметности, и Снежана Олушки Влачић, начелница Школске управе за Банат

РАЗГОВОРИ О АРХИТЕКТУРИ

ИГОР ДОСТАНИЋ, НОВИ ВРШИЛАЦ ДУЖНОСТИ (В.Д.) ДИРЕКТОРА БАЊЕ „РУСАНДA”

Проширење капацитета 
чека боља времена
Скупштина Војводине по-

ставила је пре нешто ви-
ше од три месеца дипло-

мираног економисту Игора 
Достанића руководиоца по-
знатог лечилишта. Достанић 
има велико пословно иску-
ство стечено радом у приват-
ном и јавном сектору. Био је 
директор Савремене галери-
је, а последњих пет година 
зрењанинске филијале Репу-
бличког фонда за здравствено 
осигурање (РФЗО). Покривао 
је цео Средњобанатски округ 
и био задужен за финансира-
ње и контролу рада медицин-
ских установа. 

Дугогодишње руководи-
лачко искуство помогло му 
је да сагледа многобројне 
изазове који су се пред њи-
ме нашли на новој функци-
ји. Достанић истиче да је  у 
„Русанди” затекао незавид-
ну финансијску ситуацију. 
Ипак, наводи да је подршку 
у новом ангажману добио од 
Покрајинског секретаријата 
за здравство, Владе Војводи-
не, као и запослених у Бањи.
zzШта тренутно недостаје 
„Русанди”?
– Најзначајнији извор фи-

нансирања Бање јесте РФЗО, 
са којима имамо одличну са-
радњу у савладавању посто-
јећих финансијских пробле-
ма. У одређеним сегменти-
ма имамо одличну комуни-
кацију и подршку Града. Јед-
ним делом везани смо за др-
жавне органе, док је други део 
комерцијална делатност. Она 
је за сада недовољна јер сме-
штајни капацитети, који су 
сужени и недовољни, не уче-
ствују значајно у повећању 
прихода и смањењу трошкова.  
zzДа ли су у плану већи 
инвестициони пројекти?
– Покрајински секретари-

јат за здравство недавно нам 
је омогућио прилив средста-
ва од којих смо купили нај-
модернију апаратуру за дија-
гностичке и терапијске услу-
ге. Са друге стране, детаљ-

ном финансијском анали-
зом  утврђено је да постоје 
одређени губици. Тимском 
интервенцијом са запослени-
ма покушавамо да их сведе-
мо на минимум, уз повећање 
прихода. У претходном, али 
и садашњем периоду уочене 
су и одређене хаварије. Јед-
на од већих јесте на грејном 
систему, за чију санацију смо 
од Покрајине добили око 49 
милиона динара. Биће ура-
ђен по најновијим технологи-
јама заштите животне среди-
не и утрошка гаса, а пре свега 
ће се водити рачуна о зашти-
ти здравља људи. Тиме ћемо 

решити дугорочан проблем, 
а истовремено се и прикљу-
чити мерама штедње на који 
су нас приморале економска 
и гасна криза.    
zzКоји су најважнији циљеви које 
сте себи поставили?
– Намера је пре свега обез-

бедити адекватне и што ква-
литетније услове за рад и еду-
кацију медицинских радника, 
при чему нећемо занемари-
ти ни  обуке немедицинског 
особља. Желимо да наши ко-
рисници добију најквалитет-
нију услугу.
zzУ Општој болници пре нешто 
више од девет месеци отворена 

је амбуланта. Каква је тренутна 
ситуација у вези са њеним радом?
– Успели смо да смањи-

мо листе чекања. Свесни смо 
да има доста грађана којима 
услуге које тамо пружамо не 
могу да покрију све области 
деловања Бање. У амбуланти 
у Болници ограничени смо и 
простором и апаратима. За-
то се извињавам пацијенти-
ма којима неће бити пружена 
адекватна медицинска услу-
га. Замолио бих их да схвате 
зашто морају бити усмерава-
ни у Меленце.
zzШта планирате за наредни 
период?
– Ове године смо преко 

Републичког фонда за пен-
зијско и инвалидско осигу-
рање (ПИО) угостили око 600 
пензионера из разних градова 
Војводине. Очекујемо да тај 
уговор спроведемо до краја 

2022. Како су пред нама неи-
звесне јесен и зима, основни 
нам је циљ да Бања настави 
да ради у пуном капацитету. 
Сачекаћемо боља времена у 
којима ћемо моћи да разми-
шљамо о проширењу капаци-
тета, адаптацији простора за 
стационарно лечење, као и о 
проширењу садржаја услу-
га, пре свега комерцијалних.

МИРОСЛАВА МАЛБАШКИ

ОШТЕЋЕНЕ И ЛОКАЛНЕ САМОУПРАВЕ

Енергетски споразумом са Руском Федерацијом донео је огромну 
штету, наводи Бојан Костреш, генерални секретар Лиге 

социјалдемократа Војводине. – Нафтагас (НИС) је 
поклоњен Кремљу уз сагласност на политичкој сцени, 

а ЛСВ је био један од ретких гласова против тога. Само на име неплаћене рудне 
ренте буџети Србије, Војводине и локалних самоуправа у Војводини од 2008. краћи 
су за више стотина милиона евра – поручује Костреш. Додаје да је неопходно 
увести санкције Русији, раскинути енергетски споразум са њом и вратити НИС.

ЛЕКОВИТО БЛАТО НАЈЈАЧИ АДУТ

Основна делатност Специјалне болнице за рехабилитацију 
„Русанда” у Меленцима јесте лечење неуролошких, 
реуматолошких, ортопедских и дерматолошких обољења, као и 
стања након повреда и прелома. Њен највећи бренд одувек је 
било блато (пелоид), јединствено у Европи, са реновираним и 
модерно опремљеним пелоидним блоком. Бањски комплекс се 
налази у Парку природе „Русанда”, заштићеном подручју друге и 
треће категорије на обали истоименог језера. Састоји се од пет 
објеката за смештај болесника и располаже са 306 постеља.
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„
У амбуланти која се 
налази у Болници 
ограничени смо 
и простором и 
апаратима. Свесни 
смо да има доста 
грађана којима 
услуге које тамо 
пружамо не могу да 
покрију све области 
деловања Бање


